

**Zápis IV. schůze SIMS v akademickém roce 2023/2024
ze dne 26. února 2024**



Předsedající: Lukáš Filip
Přítomni: Matouš Honeš, Tereza Ražná, Matouš Hojný, Jiří Virág, Jakub Talaš, Jaroslav Bartůšek, Lukáš Filip, Julie Langerová, Dino Dražan, Matěj Brablec, Agáta Kalkusová, Adéla Smržová, Michaela Němcová (online), Tomáš Košek (online), Pavel Buchta (online), Šimon Vaněk (online), Matěj Lucovič (online), M. Fýzková (opožděně), Tomáš Kout (opožděně), Richard Růžička (online, krátce)
Omluveni: Patrik Simota, Richard Růžička, Dan Paál, Sára Osterrothová
Neomluveni:

Začátek jednání
19:30

Bod I

Úvodní informace, shrnutí zimního semestru (+) informace o nepřítomnosti předsedy

- L. Filip shrnul, že během zimního semestru celý SIMS fungoval dobře a všechny akce proběhly dle plánu
- Současně upozornil, že na dva týdny opouští ČR, bude nicméně komunikovat přes internet

Bod II

Volba místopředsedů

- Proběhly vzhledem ke stanovám SIMSu.
- A. Kalkusová nominovala J. Bartůška na pozici místopředsedy pro akademické záležitosti, stejně tak i T. Košek. J. Bartůšek nominaci přijal.
- M. Honeš navrhl A. Smržovou na pozici místopředsedkyně pro společenské záležitosti, ta nominaci přijala.
- A. Smržová nominovala A. Kalkusovou, která nominaci odmítla.
- J. Virág nominoval M. Lucoviče na pozici místopředsedy pro PR, ten nominaci přijal.
- Ve funkci pokladníka zůstává M. Honeš.
- Pozici nového zapisovatele přijal M. Honeš. Zapisovatelem nadále zůstává D. Paál.
- A. Kalkusová a J. Talaš zůstávají zmocněnci pro mezi-spolkovou komunikaci

Volba místopředsedy pro PR

Kandidát Matěj Lucovič obdržel 16 hlasů ze 17, jeden z hlasujících se zdržel.

Matěj Lucovič byl zvolen.

Volba místopředsedy pro společenské záležitosti

Kandidátka Adéla Smržová obdržela 16 hlasů ze 17, jeden hlasující se zdržel.

Adéla Smržová byla zvolena.

Volba místopředsedy pro akademické záležitosti

Kandidát Jaroslav Bartůšek obdržel 16 hlasů ze 17, jeden hlasující se zdržel.

Jaroslav Bartůšek byl zvolen.

| Bod III | Informace z vedení IMS |
|----------------|---|
| | <p>O schůzi ze dne 6. února referoval J. Bartůšek.</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Byla vydána vyhláška na výběrové řízení Erasmus<ul style="list-style-type: none">○ Viz. vyhláška ředitele IMS č. 01/2024▪ Do přípravných kurzů bylo počátkem února přihlášeno 400 zájemců, vedení konstatovalo, že uchazečů v posledních letech přibývá▪ V MASu spuštěn třetí <i>study track</i> z názvem Israel and The Middle East (většinou kurzy, co už existují buď na IMS nebo na IPS, dva nové budou otevřeny, např. <i>Middle East and The Shifiting Global Order</i>)▪ Vyhláška ředitele IMS č. 02/2024 stanovila nová pravidla pro předmět Ročníková práce (JTB022)<ul style="list-style-type: none">○ Ročníková práce by dle nových pravidel měla sloužit jako příprava bakalářské práce.○ Podrobnější informace k nalezení ve výše citované vyhlášce.▪ Uzavřena nová meziuniverzitní dohoda s Rhodes College v Tennessee, která bude záhy podepsána (bude hrazeno i ubytování)▪ V rámci rozvoje kontaktů snaha zesílit spolupráci s Univerzitou v Lucemburku, 10.–14. června bude v Praze přednášet tamní profesorka o dějinách evropské integrace▪ Na cenu Miloslava Petruska nominována I. Kalhousová▪ Došlo ke změně na úrovni vedení institutu, K. Králová opouští pozici členky vedení ze zdravotních důvodů▪ Proběhlo výběrové řízení na pozici docenta KNRS (novým docentem je Michal Smetana)▪ L. Švec odchází na <i>sabbaticus</i>, garance přechází na J. Vykoukala a J. Vášku, subgarantem SJVE bude O. Žíla. <p>Zápis ze schůze ze dne 20. února sestavila S. Osterrothová a je k dohledání na Google disku SIMSu.</p> |

| | |
|---------------|---|
| Bod IV | Informace z Akademického senátu FSV |
| | <p>Referoval T. Košek</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Žádná pro spolek relevantní informace, případně je možné zkontrolovat zápis na discordu. ▪ Senát se bude vyjadřovat k možnému porušení fakultních pravidel s ohledem na debatu se slovenským prezidentským kandidátem I. Korčokem. |
| Bod V | Propagační předměty SIMSu („Merch“) |
| | <p>Referoval J. Talaš</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Malý „merch“ <ul style="list-style-type: none"> ○ Je vyřešený a uskladněný v Jinonicích. Vše je zaplacená a faktura zaslána pokladníkovi. ○ Zakoupily se odznaky a propisky. ○ Otázka, zda v akvizici pokračovat je diskutabilní a odvíjí se od případného spolufinancování. ▪ Velký „merch“ <ul style="list-style-type: none"> ○ Rozmýšlena varianta jednotlivých objednávek, na kusy. ○ J. Talaš je v kontaktu s firmou, kde mikina vychází 450 Kč za mikinu 150 Kč za tašku, 200 Kč za triko. ○ Objednávkový proces nicméně ještě není dokončený, výsledky budou prezentovány na příští schůzi. ○ L. Filip akcentoval naléhavost akvizici provést. A apeloval na J. Talaše, aby do příští schůze (předběžně na konci dubna) byla už celá záležitost vyřešená a zájemci si „merch“ mohli zakupovat. ○ J. Talaš zároveň navrhuje prezentovaný nákup spojit s nákupem propagačních předmětů „na vodu“, resp. zamluvit na tyto propagační materiály opci. ○ J. Virág a A. Kalkusová nabídli své kapacity ve prospěch projektu a deklarovali zájem na něm participovat. |
| Bod VI | Vyhodnocení žádostí o studentské peníze pro AS FSV |
| | <p>Referovala M. Němcová</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Oficiální zpráva bude ještě distribuována. ▪ Jednotlivé částky k přehledu v oficiální zprávě. ▪ Podmínky pro spolufinancování se změní, bude zavedena nutnost zvat zahraniční studenty a doktorandy. Změní se i závěrečná zpráva, a to v podobě „screenshotů“ nebo fotografií z akcí. |

| | |
|-----------------|--|
| | <ul style="list-style-type: none"> ▪ T. Košek zmínil, že oficiální zpráva by měla vyjít ještě dnes, tj. v pondělí. ▪ J. Bartůšek zdůraznil, že především akvizice technického vybavení bude nadále diskutována na discordu. |
| Bod VII | Volba ombudsošob |
| | <p>Referovala A. Kalkusová.</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Do teď k volbě přihlášená jen Natálie Brožíková, nicméně zůstává žádoucím mít dva kandidáty. ▪ T. Košek dodal, že S. Osterrothová přihlášku ke kandidatuře podala. ▪ Grafika a doprovodné informace by měly být publikovány ve středu 28. února. |
| Bod VIII | Proběhlé akce |
| | <p>Den otevřených dveří</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala A. Smržová. ▪ Očekávána větší účast. ▪ Akcentován rozdíl oproti akci Studuj FSV. ▪ J. Talaš dodal, že Studuj FSV bylo zájemci o studium pochopeno jako den otevřených dveří, a o den otevřených dveří institutu pak už nejevili zájem. <p>SoftSkillz</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ J. Bartůšek o průběhu akce i o skutečnosti, že všechny materiály jsou dostupné na SIMS Google Disku. ▪ T. Košek dodal, že B. Krempaská avizovala možnost workshop rozšířit pro širší publikum, pravděpodobně by se nicméně jednalo o akci pro příští ZS <p>Lyžák</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala A. Smržová, která ocenila připravený program a především samotné ubytování, proto navrhla tutéž chatu zarezervovat i na příští rok. ▪ L. Filip návrh A. Smržové podpořil a chatu přímo zarezervovat pro příští rok. Nicméně upozornil, že v příštím roce by bylo žádoucím více využívat společnou individuální dopravu (vzhledem k počtu účastníků). ▪ J. Talaš nadnesl variantu lyžáku v zahraničí, zmínil zřejmě negativa, avšak představil i její pozitiva, přesto apeloval na co nejrychlejší zarezervování chaty na Božím Daru. Jako příklad zahraničního střediska navrhl rakouský <i>Hochficht</i>. Zároveň zmínil, že v případě potenciální absence sněhu, už někteří účastníci mohou být touto variantou demotivováni. |

- V plenární diskuzi obecně převládá názor, že chata na Božím Daru je žádoucím řešením.
- J. Talaš závěrem podotkl, že časování lyžáku na poslední týden před začátkem letního semestru je diskutabilní.
- R. Růžička navrhl lyžařské středisko na Velkém Javoru (na německé straně).
- Za L. Filipa debata o termínu relevantní. Současně zmínil výhody zahraničního střediska, avšak akcentoval negativa, která jsou spjata s organizací.
- J. Talaš debatu uzavřel s tím, že požádal A. Smržovou o kontaktování majitelky chaty na Božím Daru, avšak s tím, že je dobré zvážit další možnosti.
- A. Smržová dodala, že vzhledem k jejímu plánovanému odjezdu na Erasmus, nebude mít možná pro organizaci lyžáku v příštím roce dostatek kapacit.

IMSIES ples

- Referovala M. Němcová.
- Ples se povedl víc, než jaká byla očekávání. Ohlasy byly rovněž pozitivní.
- Finančně byl ples výnosný.
- Žadoucí pokračovat i v příštím roce.
- S uvedenými konstatováními souhlasí i A. Smržová.
- L. Filip ocenil spolupráci s ekonomy, zdůraznil, že pro příště není žádoucí překračovat kapacitu sálu.
- Nejednoznačné byly reakce na Afterparty, především vzhledem ke skutečnosti, že účast na ní byla relativně nízká. Problematická byla především šatna.
- A. Smržová zdůraznila, že je zapotřebí vrátit banner IMS na sekretariát IMS a banner AS FSV na vrátnici na Hollaru.

Erasmus Experience Sharing

- Referoval Š. Vaněk, který byl se svoji prací relativně spokojen.
- Jako pokračování je zvažováno video o vyplňování následných formulářů.
- Š. Vaněk zdůraznil, že video je normotvorné a je třeba maximálně dodržovat vyhlášky.
- A. Smržová video Š. Vaňka velmi pozitivně ocenila.
- L. Filip upozornil na negativa videa o vyplňování následných přihlášek, velkým problémem je především rozdílnost v rámci jednotlivých zahraničních univerzit. Zároveň upozornil na nedostatky v procesních záležitostech institutu.
- S tvrzením souhlasila i M. Němcová a navrhla se s touto záležitostí obrátit na vedení.
- Za problém je považováno především duplikování předmětů.

| | |
|---------------------------------|---|
| | <ul style="list-style-type: none"> ▪ M. Němcová navrhuje dotazy na vedení vznést jako SIMS, nikoliv jako jednotlivci. ▪ J. Bartůšek představil formu živého chatu. ▪ L. Filip navrhl formu dlouhodobého chatu. |
| Přestávka 20:56–21:19 | |
| Bod IX | Plánované akce |
| | <p>Debata o válečných zločinech na Ukrajině („Trough the Veil of Silence: Children under Occupation“)</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval J. Bartůšek, na přípravě akce za SIMS participuje S. Osterrothová, T. Ražná a J. Bartůšek ▪ Společná akce SIMSu, Člověka v tísní – Centra lidských práv a výzkumného centra IMS Ukrajina v měnící se Evropě ▪ SIMS má na starosti zajištění místnosti, obsluhu technického vybavení a propagaci. ▪ Akce se uskuteční 29. února v místnosti B103A (jinonický kampus) od 17:00 a bude živě vysílána na YouTube SIMSu ▪ Propagace probíhá na sociálních sítích a na FSV rovněž rozvěšeny plakáty. <p>Back to School Party</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala A. Smržová. ▪ Bude 7. března v Centrále, téma Black&White, od 20:00. ▪ Důležitá bude propagace, vratná kauce je totiž 10 000 Kč a je třeba udělat tržbu 22 000 Kč. ▪ Konkrétní podmínky budou s majitelem klubu dojednány. ▪ L. Filip připomněl, že šatna není zajištěna, na místě není ani šatnový prostor. Jedinou možností je malá místnost, kde však musí být maximální ticho a k zajištění vstupu a šatny je dvojnásobný počet dobrovolníků. ▪ Diskuze na plénu se vyslovila pro zajištění šatny. <p>Společná snídane (11. března, akce FSV)</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval L. Filip. ▪ Jedná se o společnou akci FSV, bude organizována na základě mezi-spolkové aktivity. ▪ Předběžně se k organizaci v SIMSu hlásí A. Kalkusová a R. Růžička. ▪ J. Talaš apeluje na důslednost v proplácení peněz. <p>Debata o předvolební Británii (Labour on Course for Another Landslide Victory: The 2024 United Kingdom General Election)</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval J. Bartůšek, na přípravě akce za SIMS participuje J. Langerová a J. Bartůšek. |

- Hostem plánované debaty dr. Alan Butt Philip, moderátorem dr. J. Váška.
- Akce se uskuteční 10. dubna v sálu B.1 (Kampus Hybernská) od 17:30 a bude živě vysílána na YouTube SIMSu.
- Propagace bude probíhat od cca druhého březnového týdne.
- Aktuálně připravován scénář debaty, ta by se bude skládat ze tří částí: úvodní přednášky dr. Butt Philipa, moderované diskuze a dotazů z publika.

Debata o významu voleb do Evropského parlamentu

- Referoval J. Bartůšek
- Společná akce SIMSu, Politologického klubu a Studentů IKSŽ
- V současnosti dohodnuté téma a dramaturgie, další záležitosti budou tématem schůzky plánované na úterý 27. února, SIMS bude o jejích výsledcích informován na discordu.
- Akce se (s největší pravděpodobností) uskuteční v prvním dubnovém týdnu na Hollaru nebo v Jinonicích.
- Propagaci mají předběžně na starost Studenti IKSŽ, měla by probíhat cca od prvního březnového týdne.

SIMS Teambuilding

- Referoval L. Filip, zmínil, že vzhledem k příznivému stavu financí je možné větší akci uspořádat.
- Bude se hledat vhodné datum. Pravděpodobně v polovině dubna.

Karaoke (+) Pubquiz (+) Sportovní den Feat FSV Circle

- Referovala A. Smržová.
- Sportovní akce by měla být multi-formátová akce a proběhnout v květnu před zkouškovým obdobím.
 - Nutno zvážit ambice a dostupné kapacity.
- Ještě v březnu proběhne Pubquiz, pravděpodobně v Pivní jistotě.
- Karaoke proběhne s největší pravděpodobností v Blázinci koncem dubna.

Studentská snídane v LS

- Referovala A. Smržová.
- Uskuteční se v úterý 26. března.
- A. Smržová apeluje na členy SIMSu zapojit se do organizace.
- Na discordu se v nejbližších dnech objeví tabulka pro zapisování se.

FSV Pětiboj

- Referovala A. Smržová.

| | |
|--------------|--|
| | <ul style="list-style-type: none"> ▪ Nejspíše 23. nebo 30. dubna v Továrně. ▪ Vzhledem k nárůstu ceny za pronájem se pravděpodobně navýší registrační poplatek na cca 200 Kč za dvojici. <p>Debata o Rumunsku</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval M. Brablec. ▪ Akce proběhne 17. dubna ve středu, v místnosti B103A. ▪ Předběžně oslovena K. Smitková, dalšími potenciálními hosty např. J. Kocián ad. ▪ Vlákno na discordu bude založeno. <p>Debata o kyberbezpečnosti</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval J. Bartůšek. ▪ Společná akce SIMSu, PK a Prague Civil Society Centre. ▪ V současnosti řešeny podrobnosti. <p>Noc na fakultě</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval J. Talaš. ▪ Prozatím není de facto nic domluveného nebo potvrzeného, v současnosti ideová fáze projektu. ▪ Akce by se konala 25. dubna, v Jinonicích. Budou zpřístupněny všechny prostory, včetně garáže (pravděpodobně). ▪ Grafiku bude už vyrobená, pro PR tým se bude jednat pouze o přesídlení. ▪ Uvažovány aktivity Silence Disco, Ping-pong, Beer-pong ad. ▪ Akce pojatá tak, aby propojila česko-jazyčné a anglo-jazyčné studenty. ▪ SIMS iniciuje stolní hry. ▪ Součástí by mělo být i promítání filmů. ▪ J. Talaš vyzývá členy pléna, aby mu do 8. března posílali případné návrhy na další aktivity. ▪ UK Café bude během akce otevřeno. ▪ SIMS by zde teoreticky mohl mít možnost prodávat zde svůj „merch“, avšak J. Talaš nevidí reálnou možnost, jak tak činit. |
| Bod X | Návrhy na akce |
| | <p>SAPA exkurze</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval (v zastoupení R. Růžičky) J. Talaš. ▪ Nabízená cena je vysoká. R. Růžička je nicméně v kontaktu s SAPA a snaží se zjistit možné podmínky. ▪ A. Kalkusová zmínila, že s průvodcem bude jednat v pátek a bude poptávat možné snížení ceny. <p>Severská debata</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval (v zastoupení R. Růžičky) J. Talaš. |

| | |
|---------------|---|
| | <ul style="list-style-type: none"> ▪ V současnosti v ideové fázi a poptávání možných hostů. ▪ Představou R. Růžičky je otevřená debata. ▪ V příštím týdnu proběhne jednání organizačního týmu. <p>Divadla</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala T. Ražná. ▪ Akce je v plánu cca na konec dubna nebo začátek května. ▪ Organizačně akce proběhne stejně jako v ZS. <p>Teritoriální pivko</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referoval J. Bartůšek. ▪ Sondován a nalezen zájem u Katedry evropských studií, budou zjištěny možnosti Katedry severoamerických studií. ▪ K výhodám tohoto typu akcí patří flexibilita, z tohoto faktu vychází záměr, plánovat ji (alespoň dva týdny dopředu) do „prázdnějšího období“ v semestru. ▪ Předpokladem je, že teritoriální pivko s KES by se mohlo uskutečnit někdy v třetím březnovém týdnu. <p>Předzkouškové pivko</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala A. Smržová. ▪ Možné opakování akce z minulého roku. ▪ L. Filip se vyjádřil ve prospěch akce a zmínil pozitivní zkušenost z minulého roku. ▪ Diskutabilní lokace. <p>Den Evropy</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala A. Kalkusová. ▪ 1. května proběhne Den Evropy, v jehož rámci bude mít UK stánek na Střeleckém ostrově. ▪ SIMS deklaruje ochotu na akci participovat. <p>Vodák</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ M. Němcová iniciuje diskuzi o termínu (na discordu), následně budou řešeny podrobnosti. ▪ Cílem je vyjet na Lužnici, avšak možností je více. |
| Bod XI | Různé |
| | <p>Seznamovák</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Referovala M. Němcová. ▪ Prozatím jsou stále diskutovány potenciální lokace. ▪ M. Němcová navrhla provést hlubší rešerši a oslovit ostatní spolky. ▪ T. Košek oponoval s tím, že ostatní spolky cílí na vyšší registrační poplatek. |

| | |
|---|---|
| | <ul style="list-style-type: none"> ▪ A. Kalkusová se nicméně odvolala na reakce účastníků předchozích kurzů, za větší komfort si jsou ochotni připlatit. ▪ J. Talaš navrhl diskuzi oživit a celou záležitost systematictěji řešit. ▪ Záležitost by měla být dořešena do konce března. <p>SIMS YouTube</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ V současnosti by měl být kanál založený J. Dolejšem převeden na email SIMSu. ▪ V budoucnu by na něj měly být nahrány záznamy předchozích akcí. <p>VZ / výlet</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ L. Filip akci zmínil jako diskutabilní a zmínil, že je třeba utvořit si konkrétnější představu u termínu, tzn. zda vůbec a případně kdy (před létem nebo po létě). ▪ M. Němcová navrhla návrat ke konci dubna, v korelaci k odevzdávání kvalifikačních prací. ▪ L. Filip v této souvislosti navrhuje víkend 11. a 12. května. ▪ Záležitost bude řešena v rámci sekce společenských akcí a o organizaci vyjádřil zájem M. Honeš. |
| Konec jednání 22:32 | |
| <p>Zápis vyhotovil: Jaroslav Bartůšek Zápis zkontroloval: Lukáš Filip</p> <p>Ověřeno dne 2. března 2023</p> | |